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Besvarelse af spørgsmål nr. 147 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 147 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 1. november 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 147 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren som opfølgning på samråd om PET’s overtræ-
delse af lovkrav om slettefrister eventuel i fortrolig form oplyse 
det nuværende antal af databaser hos PET (i runde tal), herunder 
om der er sket en stigning eller et fald i antallet af databaser hos 
PET siden 2014? Vil ministeren endvidere oplyse, hvor mange 
af de nuværende databaser hos PET, der forventes at blive om-
fattet af det nye forslag om undtagelse til reglerne om slettefri-
ster?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Politiets Efterretningstjeneste (PET), der har oplyst følgende: 

 

”Det er ikke muligt for PET inden for rammerne af et folketings-
spørgsmål at besvare spørgsmål om antallet af databaser i tjene-
sten, herunder antallet af databaser, som må forventes at blive 
omfattet af præciseringen af PET-bekendtgørelsens § 2. 
 
PET kan generelt oplyse, at den teknologiske udvikling indebæ-
rer, at tjenesten løbende bliver mere digitalt informationsbåret, 
hvorfor tjenestens behov for at behandle oplysninger elektronisk 
i databaser er stigende.  
 
Behovet for at fastsætte en slettefrist, som beregnes fra et andet 
tidspunkt end indførelsestidspunktet, forventes desuagtet fortsat 
kun at være relevant i forhold til et mindre antal databaser. Stør-
stedelen af tjenestens databaser forventes derfor også fremover 
at have en slettefrist, som beregnes fra indførelsestidspunktet.” 

 

 


